

目 次

研究和应用

- 强化热压烧结孕镶金刚石钻头试验研究 叶宏煜,谭松成,杨展,等(1)
- 钎料合金对钎焊金刚石界面性能的影响 王光祖,崔仲鸣,冯常财(7)
- 工艺对合成宝石级金刚石成核及品质的影响 刘杰,薛胜辉,贺腾飞,等(12)
- CVD 金刚石在齿轮磨齿机中的应用探究 王士虎,兰辉,王焱铂,等(17)
- 复合叶蜡石对合成工业金刚石及锤耗的影响 贺腾飞,马平安,姜会宾,等(22)
- 关于金刚石微粉强度问题探讨 周波,鲁占灵,张晓晨,等(26)

产业与综述

- 超硬材料合成方法、结构性能、应用及发展现状 张旺玺,梁宝岩,李启泉(30)
- 半导体加工用金刚石工具现状 轩闯,向刚强,廖燕玲,等(41)
- 片状触媒粗颗粒高强度金刚石合成工艺 贺美珍(50)

珠宝专栏

- 一种仿斜红磷铁矿材料的宝石学特征 胡开艳,何立言,黄大惠,等(54)
- 蓝宝石衬底退火中“亮点”缺陷的形成机理 谢斌晖,胡中伟,陈铭欣,等(61)

* * * * *

公告:为扩大影响,本刊加入了万方数据库等电子媒介,本刊付作者稿酬包括了这部分权益。作者所投稿件中如有侵权行为责任自负。

CONTENTS

Experimental study on the impregnated diamond bit fabricated by intensive hot-press sintering
.....	YE Hongyu, TAN Songcheng, YANG Zhan, et al(1)
The effect of brazing alloy on interfacial properties of brazed diamond
.....	WANG Guangzu, CUI Zhongming, FENG Changcai(7)
Effect of technical process on nucleation and quality of synthetic gem diamond
.....	LIU Jie, XUE Shenghui, HE Tengfei, et al(12)
Application exploration of CVD diamond in Gear Grinder
.....	WANG Shihu, LAN Hui, WANG Yanbo, et al(17)
Effect of composite pyrophyllite on synthesis of industrial diamond and hammer consumption
.....	HE Tengfei, MA Pingan, LOU Huibin, et al(22)
Discussion on the strength of diamond powder
.....	ZHOU Bo, LU Zhanling, ZHANG Xiaochen, et al(26)
Review on the application, structure and properties, development history and synthesis methods of super-hard materials
.....	ZHANG Wangxi, LIANG Baoyan, LI Qiquan(30)
Current status of diamond tools for semiconductor processing industry
.....	XUAN Chuang, XIANG Gangqiang, LIAO Yanling, et al(41)
Synthesis of high strength large size diamond with flake catalyst
.....	HE Meizhen(50)
Gemological characteristics of a kind material of imitated phosphosiderite
.....	HU Kaiyan, HE Liyan, HUANG Dahui, et al(54)
Formation mechanism analysis of "bright spot" defect in sapphire substrate annealing
.....	XIE Pinhui, HU Zhongwei, CHEN Mingxin, et al(61)

* * * * *

Bulletin: The Journal is embodied by domestic and international electric mediums including Wanfang Database etc. The author's remuneration paid to the authors also includes the rights and interests of this part. Author has to promise that the contribution to the Journal should not violate the other's intellect property.